
Vážení občané,

v poslední době veřejností kolují zprávy o tom, jak chceme slučovat školy. Předně je nutné říci, že se
tímto tématem zabýváme, ale tuto rozhodovací moc Rada města Velké Pavlovice nemá. 

Hlavním důvodem našich myšlenek je rostoucí potřeba zajistit efektivní, profesionální a hospodárnou
veřejnou správu škol. Chtěli bychom, aby školy spolupracovaly.

Již delší dobu jsme o této myšlence na radě obecně hovořili, sháněli jsme si odborné podklady, řešili
téma s Mgr. Nespěšným, vedoucím Odboru školství JmK v Brně. Nehledali jsme cestu, jak sloučení co
nejdříve provést, ale hledali jsme odpovědi na otázky, zda to přinese našim školám větší efektivitu,
nový impuls, více benefitů. Zpočátku jsme soustředěně střádali informace k této možnosti, později
hledali oporu u odborníků a v odborných studiích.

To, že se sloučením zabýváme, bylo sděleno pánům ředitelům pár dnů před zastupitelstvem 5. září
2024 osobně v kanceláři starosty města. Bylo to zmíněno poprvé a uvedlo se, že se tímto tématem
zabýváme, ale hlavní  slovo budou mít  v budoucnu zastupitelé.  Je pravda,  že jsme o tom dále na
veřejnosti nehovořili, což zřejmě z naší strany chybělo. Bohužel možná proto se mylné výklady dostaly
k pedagogům, rodičům i občanům, a tyto informace byly navíc okořeněny negativními emocemi, ale i
konáním, jak to vše skončí… 

Dovolte  nám,  vážení  občané,  abychom  uvedli  naši  představu  -  obě  školy  se  nacházejí  v  jednom
komplexu  budov,  kde  jsou  využívány  třídy  i  odborné  učebny  odděleně  pro  každou  instituci.  Dle
posledních odborných informací je nejefektivnější komplex škol, který navštěvuje 500 žáků. Z pohledu
zahraničního školství je tento typ sloučených škol obvyklý, podobně i v České republice se vyskytují
školy podobného charakteru, tj. gymnázium a základní škola. Žáci gymnázia se velkou část odborných
předmětů učí pouze teoreticky. Prostřednictvím dotačních titulů jsme sice hledali možnosti rozšíření
gymnázia,  ale  bohužel  tato  výstavba  není  nyní  nijak  podporována.  Praxe  je  pro  průběh
středoškolského  studia  velmi  důležitá  a  ovlivňuje  i  výběr  budoucího  povolání.  Jednou  z dalších
okolností  je  soupeření  škol  v 5.  ročníku,  kdy  se  rozhoduje,  na  kterou  školu  bude  dítě  směřovat.
Sloučením škol by obě stály mnohem blíže, mohlo by se velmi názorně posuzovat žákovo portfolio – i
žák základní školy může konkurovat výsledkům gymnázia.  

Myšlenkou je  nechat  obě školy  samostatné,  ale  se  společným ředitelem,  tj.  šlo  by o  organizační
spojení ředitelství škol, kde by se i lépe plánovalo dění obou škol.

Jedná  se  nám  o  zefektivnění  pedagogické  i  nepedagogické  části  –  sdílení  některých  služeb,
zjednodušení rozpočtu (např. vyúčtování energií), výukových hodin (lyžařské kurzy, tělesná výchova,
rodilý mluvčí k výuce jazyků, psycholog, speciální pedagog), využívání školní jídelny. Nešlo by o rušení
míst  pedagogů,  jak  se  také  zmiňuje.  Chtěli  bychom,  aby  se  obě  školy  respektovaly  a  žákům  se
ukazovalo, že každá životní etapa má svůj smysl a hodnotu. 

Zřizovatel by tímto procesem chtěl sledovat efektivnější využití vzdělávacích kapacit a možnost pro
zkvalitnění prostorových, materiálních a personálních podmínek. Chápeme, že je téma nyní nové, a je
potřeba si na ně více zvyknout. Zda toto téma slučování bude zastupiteli podpořeno, nevíme, ale je
pro  nás  důležité,  že  všichni  společně  přemýšlíme nad  školstvím v našem městě  a  jsme přístupní
konstruktivním názorům. 
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